
PROTOKÓŁ Nr XXX/ 2012 
z nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu 

z dnia 22 października 2012 roku 
 
Sesja odbyła się w sali narad Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu w godz. 1530 - 1600 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
Otwarcia XXX nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu dokonała Przewodnicząca 
Rady Miejskiej Pani Maria Lipka-Stępniewska. Powitała radnych, po czym stwierdziła na 
podstawie listy obecności wystarczającą liczbę radnych do podejmowania prawomocnych 
uchwał. Na sesji obecnych było 13 radnych. Nieobecni byli radni:   
Jerzy Kołodziej, Zofia Skóra  
Ponadto w sesji uczestniczyli:   
Burmistrz Miasta i Gminy Pan Andrzej Mikulski 
Sekretarz Miasta i Gminy Pan Dariusz Ptaś 
Lista obecności radnych oraz gości załączona została do protokołu. 
 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
Porządek obrad został przyjęty przez radnych bez uwag, jednogłośnie. Za jego przyjęciem 
głosowało 13 radnych. 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Zawierciu z przeznaczeniem na pokrycie wydatków 
inwestycyjnych. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia podtrzymanego wniosku Sołtysa Sołectwa 
Kiełkowice o przyznanie środków z funduszu sołeckiego. 

5. Zamkniecie obrad. 
 

 
Ad. 3 
Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy 
Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Zawierciu z przeznaczeniem na pokrycie 
wydatków inwestycyjnych. 
 
Burmistrz MiG Pan Andrzej Mikulski referując temat podał – na poprzedniej sesji Rada 
podjęła uchwałę w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej 
Państwowej Straży Pożarnej w Zawierciu z przeznaczeniem na pokrycie wydatków 
inwestycyjnych tj. na pokrycie wydatków związanych z zakupem samochodu lekkiego z 
funkcją ratownictwa ekologiczno-chemicznego dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży 
Pożarnej  w  Zawierciu.  Porozumienie  w  tej  sprawie  miało  być podpisane  z  Komendą 
Powiatowej Straży Pożarnej w Zawierciu i to oni zwrócili się aby takie porozumienie z nimi 



podpisać, tymczasem okazało się ze skoro pieniądze przechodzą poprzez „Fundusz Wsparcia 
Państwowej Straży Pożarnej” Komendy Wojewódzkiej Państwowej Straży Pożarnej w 
Katowicach, zatem porozumienie winno być również zawarte z KWPSP i tylko tym różni się 
ta uchwała od podjętej na poprzedniej sesji. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną 
opinię.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. 
Uchwale nadano Nr XXX/243/2012 
 
Ad. 4 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia podtrzymanego wniosku Sołtysa Sołectwa 
Kiełkowice o przyznanie środków z funduszu sołeckiego. 
 
Burmistrz wyjaśnił - Wniosek sołectwa Kiełkowice został odrzucony gdyż zadanie wskazane 
we wniosku t.j. zrobienie chodnika od skrzyżowania ul. Turystycznej z ul. Karlińska do 
remizy OSP w Kiełkowicach nie jest zadaniem własnym gminy. Jest to zadanie powiatu gdyż 
chodnik jest częścią drogi powiatowej i z tego powodu wniosek został odrzucony. Dla 
przypomnienia Burmistrz podał ze zgodnie z ustawą o funduszu sołeckim w ramach funduszu 
sołeckiego mogą być dofinansowane przedsięwzięcia które są zadaniami własnymi gminy, 
służą poprawie warunków życia mieszkańców i są zgodne ze strategią rozwoju gminy. 
Gmina musi przestrzegać procedury i przekroczenie terminu składania wniosku lub 
wskazanie we wniosku zadania niebędącego zadaniem własnym gminy i niesłużącego 
poprawie warunków życia i niezgodnego ze strategią rozwoju gminy będzie skutkować 
odrzuceniem wniosku. 
 
Do Rady wpłynęło pismo – wniosek Sołectwa Kiełkowice o uwzględnienie w projekcie 
budżetu gminy na 2013 rok realizacji przedsięwzięcia w ramach funduszu sołeckiego 
odrzuconego przez Burmistrza pismem z dnia 03.10.2012 roku. W załączeniu do protokołu 
cała dokumentacja funduszu sołeckiego na rok 2013 dla Sołectwa Kiełkowice.  ( wniosek 1, 
odpowiedź - odrzucenie wniosku , Wniosek 2, odpowiedź – odrzucenie wniosku, odwołanie 
sołtysa , przekazanie sprawy do Rady ). 
 
Sekretarz wyjaśnił, że nie spełnienie wymagań ustawowych dot. składania wniosków 
funduszu sołeckiego powoduje odrzucenie wniosku - taka jest procedura, niemniej jednak nie 
oznacza to że nie można ująć w budżecie gminy na rok przyszły przedsięwzięcia wskazanego 
we wniosku.  
 
Radna E. Stanek – wyjaśniła jak przebiegała sprawa składania wniosku sołectwa Kiełkowice 
(zgodnie z załączoną dokumentacja w sprawie ). 
 
Przewodnicząca Rady – zapytała czy w razie gdyby Rada stwierdziła że wniosek Sołectwa 
Kiełkowice spełnia warunki to, czy nadzór Prawny Wojewody unieważniłby uchwałę.  
 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xxx_243_2012.pdf


Sekretarz odparł, że prawdopodobnie nie wnikają w szczegóły - chodzi o procedury - nie było 
zebrania wiejskiego przed złożeniem wniosku kolejnego i to może zostać wychwycone 
podczas kontroli przy rozliczaniu dotacji na cele określone we wniosku.  
 
Przewodnicząca Rady poprosiła zatem o jasne sprecyzowanie czy ten wniosek spełnia 
wymogi czy nie spełnia.  
 
Sekretarz odparł, że wniosek nie spełnia wymogów określonych w art. 1 ust. 3. ustawy o 
funduszu sołeckim.  
 
Radny Janoska - jeśli Rada odrzuci ten wniosek to czy sołectwo straci czy nie.   
 
Sekretarz odparł, że sołectwo nie straci, bo w budżecie gminy na 2013 rok uwzględniona 
zostanie realizacja przedsięwzięcia wskazanego we wniosku sołectwa Kiełkowice, ale straci 
Gmina gdyż nie będzie mogła ubiegać się o zwrot 30 % wartości tego zadania.  
 
Burmistrz stwierdził - to jest na przyszłość pewna nauczka - nie możemy odstępować od 
ustalonych przepisami prawa procedur i mimo ze chcemy to zadanie zrealizować to wniosek 
należy odrzucić i postępować zgodnie z procedurami. Burmistrz zaznaczył jednocześnie, że 
obecnie w Urzędzie mamy kontrole RIO i nikt nie zwraca uwagi na sentymenty i nie bierze 
pod uwagę dobrych chęci lecz procedury i zasady i jeśli one nie są przestrzegane to potem w 
protokole pokontrolnym znajdują się zarzuty mimo, że chęci nasze były dobre.  
 
Do projektu uchwały wpisano, że wniosek sołectwa Kiełkowice nie spełnia wymogów 
określonych w art. 1 ust. 3. ustawy funduszu sołeckim.  
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta - za jej przyjęciem głosowało 11 radnych, 1 był przeciwko i 1 
wstrzymał się od głosu. 
Uchwale nadano Nr XXX/244/2012 
 
 
Ad. 5 
Zamknięcie obrad.  
 
Wobec wyczerpania punktów porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Maria 
Lipka-Stępniewska dokonała zamknięcia XXX nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej  
w Ogrodzieńcu dziękując wszystkim obecnym za udział. 
 
Protokół sporządziła M. Piecha     

Podpis Przewodniczącej Rady 
 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xxx_244_2012.pdf

